
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ

KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 17
Olomouc - střed

Č. 9 / 2024 03. 09. 2024 / 17:00 hod.

I. PREZENCE

Přítomni: Vanečková Magdaléna, Mgr. Záleská Markéta, Fraitová Jana, Mgr. Brožová Věra, Mgr.
Lebedová Eva, Ph.D., Ing. arch. Helcel David, JUDr. Runták Robert, MBA, RNDr. Jakubec
Aleš, Ph.D.

Omluveni: Mgr. Krausová Iveta, Mgr. Dostál Miloš

Hosté: p. Hulman - Bistro No.
p. Sís - zástupce ředitele Církevního gymnázia Německého řádu
hlídka MPO

Z celkového počtu 10 členů se zúčastnilo 8, komise na svém jednání byla usnášeníschopná.

II. PROJEDNÁVANÉ ZÁLEŽITOSTI

1 Schválení programu schůze

2 Vystoupení zástupců MPO, PČR

2.1 Bezdomovci v ulici 1. máje - podnět občana
Komise byla upozorněna na zvýšený výskyt bezdomovců a agresivních, opilých, zfetovaných mladých lidí v ulici
1. máje, kteří obtěžují děti i dospělé. Ulice se opět stává nebezpečnou. Komise žádá MPO o intenzivnější
dohled v této lokalitě. 

2.2 Nebezpečná rychlost cyklistů a koloběžek v parcích.
Komise se zabývala stížnostmi na rychlost cyklistů a koloběžek v parcích. Největší problém představují smíšené
stezky cyklistů a chodců. Dochází k ohrožování chodců, maminek s dětmi a pejskařů rychlou jízdou cyklistů a
koloběžek, parky přestávají být bezpečné. Komise navrhuje zvážit možnost omezení rychlosti jízdy na kole nebo
na koloběžce například na 10 nebo 15 km/h. Komise dále požaduje přísnější dohled na rychlost projíždějících
cyklistů a koloběžek a možnost umístění výrazných značení upozorňujících na rychlost. 

3 Vystoupení hostů

3.1 p. Hulman - Bistro No.
Pan Hulman provozovatel Bistra No. s námi přišel projednat otázku dopravní situace před provozovnou, která se
nachází těsně za pěší zónou na náměstí Hrdinů. Činnost provozovny je spjata s rozvážkou jídel. Provozovatel
by měl zájem o koupi části městského pozemku před provozovnou, který by mu sloužil  především pro nakládku
a vykládku zboží a následné odstavení automobilů. Vozidla nyní odstavuje k blízkému chodníku, kde zhoršuje
průchodnost a průjezdnost pozemní komunikace pro ostatní. V místě městského pozemku se nachází dlážděná
plocha. Komise vnímá pozemek jako pro město strategický, a proto se rozhodně staví proti případnému prodeji.
Maximální variantou je možnost pronájmu na omezenou dobu (1 rok), avšak členové komise by v místě  raději
místo parkovacích míst viděli zeleň nebo posezení.    

3.2 p. Sís - zástupce ředitele Církevního gymnázia Německého řádu
Pan Sís nás přišel obeznámit s problematikou chybějících stojanů na kola v okolí gymnázia. Řada studentů i
zaměstnanců školy by ráda jezdila do školy na kolech, ale chybí cyklostojany. V dané lokalitě jsme vytipovali pár
míst k umístění cyklostojanů a to v krajích restauračních předzahrádek, v okolí Terezské brány, místo
kontejnerů na odpad, které se přemísťují do ulice Laffaettova, v okolí parku. Žádáme příslušné odbory o zvážení
daných možností. 



4 Kontrola požadavků z minulých zápisů
Přehled požadavků z minulého zápisu
Chybné rozmístění dopravních značek | most u Bristolu - Předáno
Stanoviště kontejnerů - Předáno
PD Křivá - rekonstrukce komunikace a kanalizace - Předáno
Znečištění nedopalky u Galerie Moritz - V realizaci
Pravidelné doplňování sáčků - Předáno
Starší požadavky
Zápis č. 4/2024 ze dne 08. 04. 2024: Umístění velkokapacitních košů v parcích - V realizaci
Zápis č. 4/2024 ze dne 08. 04. 2024: Parkovací politika - změna intervalu - Před uzavřením
Zápis č. 5/2024 ze dne 06. 05. 2024: Kontrola při investičních akcích města. - Předáno
Zápis č. 5/2024 ze dne 06. 05. 2024: Špatný stav komunikace po rekonstrukci | ul. Nešverova - uvedení do
původního stavu. - Předáno
Zápis č. 5/2024 ze dne 06. 05. 2024: Jednání města se správcí sítí. - Předáno
Zápis č. 5/2024 ze dne 06. 05. 2024: Průhledné oplocení kolem Sloupu Nejsvětější Trojice. - Před uzavřením
Zápis č. 6/2024 ze dne 03. 06. 2024: Veřejné projednání | Parkovací dům Poupětova - Předáno
Zápis č. 6/2024 ze dne 03. 06. 2024: Parkovací politika | změna intervalu - Před uzavřením
Zápis č. 6/2024 ze dne 03. 06. 2024: Hlasitá hudba v centru města - Před uzavřením
Zápis č. 6/2024 ze dne 03. 06. 2024: Koordinace zákazů parkování - Před uzavřením
Zápis č. 7/2024 ze dne 01. 07. 2024: Veřejné zábory. - Předáno k doplnění	
Zápis č. 7/2024 ze dne 01. 07. 2024: Chybné rozmístění dopravních značek. - V realizaci
Zápis č. 7/2024 ze dne 01. 07. 2024: Nová výsadba zeleně. - Předáno
Zápis č. 7/2024 ze dne 01. 07. 2024: Tržnice - umístění dvou kusů laviček. - V realizaci
Zápis č. 7/2024 ze dne 01. 07. 2024: Studie zeleně "Náměstí Na Hradě a Žerotínovo náměstí". - Před
uzavřením
Zápis č. 7/2024 ze dne 01. 07. 2024: Světelný přechod - Dobrovského ulice. - Před uzavřením

5 Projednávané záležitosti

5.1 Odstavené vozidlo na ulici Jiřího z Poděbrad - podnět občana
Na ulici Jiřího z Poděbrad 7 je už minimálně dva roky odstavené vozidlo SPZ OCL 88-48. Vozidlo je možné
považovat za vrak a nařídit odtah. Komise žádá o prověření. 

5.2 Omezené parkování na ulici Komenského - podnět občana
Na ulici Komenského 4 je omezena možnost parkování z důvodu umístění přenosné značky "zákaz stání".
Komise žádá o prověření platnosti a důvodu omezení, eventuálně o odstranění značky znemožňující parkování
v daném místě.  

5.3 Bezdomovci v ulici 1. máje - podnět občana
Komise byla upozorněna na zvýšený výskyt bezdomovců a agresivních, opilých, zfetovaných mladých lidí v ulici
1. máje, kteří obtěžují děti i dospělé. Ulice se opět stává nebezpečnou. Komise žádá MPO o intenzivnější
dohled v této lokalitě. 

5.4 Rekonstrukce komunikace a kanalizace v ulici Křivá.
Komise dodala požadavky týkající se PD ulice Křivá. Na základě našich požadavků vyvstal požadavek ze strany
Odboru dopravy na veřejné projednání s místními občany týkající se změn v této lokalitě.
 

5.5 Veřejné zábory.
Komise se opětovně zabývala problematikou veřejných záborů. Převážně se jedná o zábory na komunikacích
umístěných v centru Olomouce omezující průchodnost, dopravu, parkování. Komise požaduje, aby orgány
města a městská policie důsledně kontrolovaly, zda jde o zábory legálně povolené a zda jsou za ně řádně
hrazeny poplatky za závor veřejného prostranství. Členové komise (například Robert Runták) mají opakované
zkušenosti nasvědčující tomu, že zábory vznikají nelegálně nebo je jejich časový nebo místní rozsah výrazně
větší, než v jaké míře byl orgány města povolen. Komise navrhuje, aby byl každý povolený zábor zaznamenán
do datových podkladů GIS (na jak dlouho bylo povoleno a na jakém přesně území) s tím, že formou aplikace by
se úředník či strážník MP mohli vždy hned na místě přesvědčit o legálnosti předmětného záboru, bez potřeby
záležitost složitě zjišťovat, telefonovat  atd. 

5.6 Nebezpečná rychlost cyklistů a koloběžek v parcích.

Komise se zabývala stížnostmi na rychlost cyklistů a koloběžek v parcích. Největší problém představují smíšené
stezky cyklistů a chodců. Dochází k ohrožování chodců, maminek s dětmi a pejskařů rychlou jízdou cyklistů a
koloběžek, parky přestávají být bezpečné. Komise navrhuje zvážit možnost omezení rychlosti jízdy na kole nebo
na koloběžce například na 10 nebo 15 km/h. Komise dále požaduje přísnější dohled na rychlost projíždějících



cyklistů a koloběžek a možnost umístění výrazných značení upozorňujících na rychlost. 

 

6 Vyjádření komise k žádostem od odborů MMOl

7 Nové požadavky

1 Odstavené vozidlo na ulici Jiřího z Poděbrad.

Na ulici Jiřího z Poděbrad 7 je už minimálně dva roky odstavené vozidlo SPZ OCL 88-48. Vozidlo je možné
považovat za vrak a nařídit odtah. Komise žádá o prověření. 

2 Omezené parkování na ulici Komenského.

Na ulici Komenského 4 je omezena možnost parkování z důvodu umístění přenosné značky "zákaz stání".
Komise žádá o prověření platnosti a důvodu omezení, eventuálně o odstranění značky znemožňující parkování
v daném místě.  

3 Bezdomovci v ulici 1. máje.

Komise byla upozorněna na zvýšený výskyt bezdomovců a agresivních, opilých, zfetovaných mladých lidí v ulici
1. máje, kteří obtěžují děti i dospělé. Ulice se opět stává nebezpečnou. Komise žádá MPO o intenzivnější
dohled v této lokalitě. 

4 Rekonstrukce komunikace a kanalizace v ulici Křivá.

Komise dodala požadavky týkající se PD ulice Křivá. Na základě našich požadavků vyvstal požadavek ze strany
Odboru dopravy na veřejné projednání s místními občany týkající se změn v této lokalitě.

5 Veřejné zábory.

Komise se opětovně zabývala problematikou veřejných záborů. Převážně se jedná o zábory na komunikacích
umístěných v centru Olomouce omezující průchodnost, dopravu, parkování. Komise požaduje, aby orgány
města a městská policie důsledně kontrolovaly, zda jde o zábory legálně povolené a zda jsou za ně řádně
hrazeny poplatky za závor veřejného prostranství. Členové komise (například Robert Runták) mají opakované
zkušenosti nasvědčující tomu, že zábory vznikají nelegálně nebo je jejich časový nebo místní rozsah výrazně
větší, než v jaké míře byl orgány města povolen. Komise navrhuje, aby byl každý povolený zábor zaznamenán
do datových podkladů GIS (na jak dlouho bylo povoleno a na jakém přesně území) s tím, že formou aplikace by
se úředník či strážník MP mohli vždy hned na místě přesvědčit o legálnosti předmětného záboru bez potřeby
záležitost složitě zjišťovat, telefonovat  atd. 

6 Nebezpečná rychlost cyklistů a koloběžek v parcích.

Komise se zabývala stížnostmi na rychlost cyklistů a koloběžek v parcích. Největší problém představují smíšené
stezky cyklistů a chodců. Dochází k ohrožování chodců, maminek s dětmi a pejskařů rychlou jízdou cyklistů a
koloběžek, parky přestávají být bezpečné. Komise požaduje přísnější dohled na rychlost projíždějících cyklistů a
koloběžek, možnost umístění výrazných značení upozorňujících na rychlost. 

8 Obecné informace

8.1 Příští jednání komise městské části Olomouc - střed se uskuteční v pondělí 7. října 2024 v
17:00 hodin v suterénu budovy magistrátu na ulici Hynaisova 10.

III. SCHVÁLENÍ ZÁPISU č. 9 / 2024

Datum schválení zápisu: 18. 09. 2024 Předseda/předsedkyně KMČ:
Vanečková Magdaléna



Zapsal/a:
Vanečková Magdaléna

Ověřil/a:
JUDr. Runták Robert, MBA


